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معاون بهره برداری شرکت خبر داد
بهبود کیفیت و کاهش عیوب 

 تختال های تولیدی 
در فولاد  هرمزگان

معاون بهره برداری فولاد هرمزگان گفت: 
یکــی از مهم ترین اهداف اســتراتژیک فولاد 
هرمزگان  افزایش کیفیــت محصول تولیدی 
و بالا بردن میزان رضایت مشــتریان داخلی و 

خارجی است.
مهندس مدنی افزود: کیفیت یعنی ویژگی، 
اما در درجات متفاوت،  به عبارت دیگر کیفیت 
مطابقت محصول با الزامات مشتریان و رعایت 
معیارهای زیست محیطی معنا پیدا می کند. 
کیفیت حاصل شــانس و اقبال نیست، بلکه 
به درک شــرایط موجود و برنامه ریزی برای 
رســیدن به هدف و مدیریت عالمانه نیازمند 
اســت. نهادینه شــدن کیفیت با قرارگیری 

دستاوردها درون فرآیندها مستدام می شود.
وی بیان داشــت: در این راســتا پشتیانی 
اثربخش دیگر واحدها و اجرای صحیح برنامه 
و دستورالعمل ها توســط کارکنان بادانش و 
پرتلاش ریخته گری و پیگیری و پایش مستمر  
پارامترهای تأثیرگذار بر کاهش عیوب، منجر 
به کاهش چشمگیر شاخص درصد عیوب گرم 

تختال در خردادماه سال 1398 گردید.
مهندس مدنی با اشاره به عوامل دستیابی 
به این موفقیت گفت: از عوامل افزایش کیفیت 
اســلب های تولیدی آماده بــکاری بالای 98 
درصدی خــط ریخته گــری و کاهش عیوب 
اســلب به واســطه تعمیرات به موقع و انجام 
سرویس های نگهداری  خط ریخته گری است . 
ازجمله اقدامات مهم می توان به افزایش مقدار 
بازرســی های در حین ریخته گری در فواصل 
مختلف روز شــب و بالا رفتــن کیفیت انجام 
تعمیرات پیشگیرانه اشــاره کرد و همچنین 
کاهش توقفات و خرابی ها با آنالیز دقیق و انجام 
اقدامات مناسب جهت جلوگیری از تکرار آن 
و اصلاح روش های تعمیرات و بهینه سازی آن 
نام برد که با تلاش تیــم تعمیرات ریخته گری 
و همکاری و همدلی آن ها با تیم تولید صورت 

گرفته است.
وی  افزود: تیم تولید با بررسی بر روی عیوب 
گرم سال گذشــته عیب های پرتکرار با هزینه 
اصلاح بالا را مشــخص نموده و برای کاهش 
آن ها پروژه های بهبود تعریــف نموده اند که 
در قســمت تولید پروژه هــای کاهش  ترک 
طولی و کاهش پیک آپ نیتروژن و در قسمت 
تعمیرات ریخته گری پروژه های انتقال درایو 
ماشــین برش، اضافه نمودن تورچ اضطراری 
کنار خطوط ،ســیل بندی خــط ریخته گری 
انجام گردید و تعدادی از آن هــا در حال اجرا 
اســت. همچنین با همکاری واحــد انرژی و 
سیالات پروژه های بهبودی در جهت کاهش 
آهن،کلراید و کــدورت آب تعریف کرده اند و 

اقدامات مربوط به آن ها صورت گرفته است.
معاون بهره برداری فولاد هرمزگان ضمن 
تأکید در جهت تداوم بهبود این شاخص و دیگر 
شــاخص های واحد گفت: با گام های استوار 
کارکنان و حمایت های مدیریت مجموعه در 
آینده ای نزدیک شاهد موفقیت های بیشتر در 
واحد ریخته گری و ارسال محصول و همچنین 

تحقق کلیه اهداف سازمان  باشیم.
    

ثبت رکورد جدید برای 
 شرکت فولاد هرمزگان 

در تولید آهک
تلاشــگران واحــد آهک شــرکت فولاد 
هرمزگان در خرداد ماه توانستند 11۶۴9 تن 
آهک تولید کرده و رکورد جدیدی را برای این 

شرکت در تولید این محصول ثبت  کنند.
به گزارش ایلنا، ســید اصغر مدنی معاون 
بهره برداری شــرکت فولاد هرمزگان ضمن 
بیان این خبر ، رکــورد قبلی را 11۶۲۰ تن در 

آبان ماه 139٧ اعلام کرد .
وی داشتن روحیه کار تیمی و حل مشکلات 
پرسنل واحد ، علاقمندی پرســنل به ایجاد 
تغییرات در جهت توســعه فردی و سازمانی 
و اجرای نظــام های تحولــی مخصوصا نظام 
پیشنهادات را از دلایل عمده رکوردهای واحد 

آهک عنوان کرد.

اخبار فولاد
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در جلســه ای با حضــور مهندس 
عظیمیان، مدیرعامــل فولاد مبارکه، 
مهندس زهرا ســعیدی نمایندۀ مردم 
شهرســتان مبارکه در مجلس شورای 
اســلامی، عصــارزادگان فرمانــدار 
شهرستان مبارکه و جمعی از شهرداران 
و اعضــای شــوراهای اســلامی این 
شهرستان در فولاد مبارکه برگزار شد، 
بر توســعۀ پایدار منطقه و حفظ منافع 

ملی تأکید شد.
در این جلســه مدیرعامــل فولاد 
مبارکــه گفت: این شــرکت از ابتدای 
بهره برداری تاکنون، در راستای تعهد به 
مسئولیت های اجتماعی و در چارچوب 
مقررات قانونی شرکت، توسعۀ منطقه 
را به عنوان یک اصل مدنظر داشــته و 
مشــارکت و همیاری شرکت در ایجاد 
و توسعۀ زیرســاخت های شهرستان 
ازجمله توسعۀ راه ها، تکمیل و توسعۀ 
مراکز بهداشــتی و درمانی و همچنین 
گسترش تعاملات فرهنگی با شهرستان 

بخشی از این تعاملات بوده است.
مهندس عظیمیان با تأکید بر این که 
فولاد مبارکه دغدغه های شهرستان را 
دغدغۀ خود می داند، خاطرنشان کرد: 
در شرایط فعلی کشور که دشمن سعی 
می کند با تحریم و ایجاد خلل در تولید، 
اقتصاد کشــور را تحت فشار قرار دهد، 

باید هوشیار باشیم که تنها راهکار گذر 
از این پیچ ســخت، همدلی و همکاری 

بیشتر است.
وی تصریح کرد: مدیریت شرکت بر 
این باور است که توسعۀ پایدار جز با رشد 
منطقه، استان و کشور میسر نخواهد 
بود؛ ازاین رو در بسیاری مواقع حتی فراتر 
از انتظار در مســئولیت های اجتماعی 

مشارکت داشته است.
در این جلسه، مهندس زهرا سعیدی، 
نمایندۀ مردم شهرســتان مبارکه در 
مجلس شورای اسلامی ضمن قدردانی 
از اقدامات فــولاد مبارکه گفت: به  رغم 
این که شــرکت فــولاد مبارکه به طور 
مستقیم در فهرست تحریم های ظالمانه 
قرار داده  شده است، مدیریت و کارکنان 
این شــرکت قوی تر از قبل چرخ تولید 
بزرگ ترین فولادساز کشور را درحرکت 
نگه داشته اند که شایســتۀ قدردانی و 

مباهات است.
وی افزود: با احــداث فولاد مبارکه 
در شهرســتان مبارکه، بالطبع برخی 
زیرساخت ها ایجاد شــده است که در 
حال حاضر با توجه به محدودیت منابع 
درآمدی شهرداری ها، از فولاد مبارکه 
انتظار می رود در ادامۀ مســاعدت ها و 
مشــارکت های خود و به منظور حفظ 
این زیرساخت ها، که در راستای توسعه 

پایدار بوده اســت، در این حــوزه نیز 
تعامل و همکاری بیشتری با مسئولان 

شهرستان داشته باشد.
پوشش دهی صفحات مسی 
قالب های ریخته گری مداوم 

فــــــولاد مبارکــــــــه بــا 
همکــــاری شرکت های داخلی برای 
اولین بار در ایــــــران، صفحـــات 
مســــی قالب های ریخته گری مداوم 
 )HVOF( به روش پاشــش حرارتی
پوشــش  دهی شــد و عمر کاری این 
صفحات از 3۰ به ٧۰ هــزار تن تختال 
افزایش یافت که نه  تنها در کشور، بلکه 
در دنیا نیز رکــوردی قابل ملاحظه به 

شمار می آید.
رئیس تعمیرگاه ریخته گری مداوم 
فولاد مبارکه ضمــن اعلام این خبر و با 
بیان این که فرایند سرد شدن و تشکیل 
تختال با قالب اولین تجهیز ماشین های 
ریخته گری مداوم آغاز می شود، افزود: 
به عبارت دیگر مهم ترین و حساس ترین 
مرحلۀ تولید تختال، کنترل و نظارت بر 
نحوۀ شــروع انجماد مواد مذاب است و 
این خنک کاری را آب دمین در گردش 

صفحات مسی قالب ها انجام می دهد.
روح اله بیرانوند تصریح کرد: فلز مس 
هدایت حرارتی بســیار زیادی دارد و 
به خوبی فولاد مذاب را سرد می کند، اما 

به  لحاظ خواص مکانیکی، فلزی بسیار 
ضعیف است و به علت داشتن سختی 
و تراکم کــم، در  زمــان کوتاهی دچار 
فرســایش و ترک های فراوان می شود 
و ممکن اســت به تختال های تولیدی 

آسیب بزند.
وی با تأکید بر این کــه میزان زیاد 
ضریب انتقال حرارت مس گاهی اوقات 
سبب سرمایش سریع و بیش از انتظار 
تختال و در نتیجه بروز ترک در تختال 
می شــود، گفت: سال هاســت انواع 

پوشش های متالورژیکی و شیمیایی در 
کشورهای پیشرفتۀ دنیا اختراع و در این 

صفحات اعمال شده است.
 رئیس تعمیرگاه ریخته گری مداوم 
فولاد مبارکــه جدیدترین نــوع این 
پوشش دهی را روکش کاری صفحات 
مسی به وسیلۀ پودر فلزی-سرامیکی 
 )HVOF( به روش پاشــش حرارتی
دانست و گفت: تا سال 139٧ تحقیقات 
و تلاش های زیادی بــرای اجرای این 
پوشش ها در کشورمان صورت گرفته 
بود، اما متأســفانه به دلایل گوناگون 

هیچ یک موفق نشده بودند.
وی در ادامه از کسب موفقیت های 
ارزشمند در این زمینه خبر داد و اذعان 
کرد: در سال 139٧ با همکاری شرکت 
))پارس پلاسما پوشش(( و کارشناسان 
ناحیۀ فولادسازی و ریخته گری مداوم 
فولاد مبارکۀ، پوشــش ســرمت پایۀ 
نیکلی بــه روش HVOF بر روی یک 
دست از صفحات مسی قالب ماشین های 
ریخته  گری اعمال و به خط تولید ارسال 
شد. بیرانوند با بیان این که قالب مذکور 
به مدت 53 روز کاری در خط تولید مورد 
بهره برداری قــرار گرفت، تصریح کرد: 
عمر کاری این صفحات پس از عملیات 
این پوشش دهی، از 3۰ به ٧۰ هزار تن 
تختال افزایش یافت که نه تنها در کشور، 
بلکه در دنیا نیز رکوردی قابل ملاحظه به 

شمار می آید.
وی هدف اصلی ایجاد این پوشش 
را افزایش کیفیت و عمر تختال دانست 
و تأکید کــرد: نتایج کیفی تختال های 
تولیدی به همت کارشناســان کنترل 
کیفی ناحیۀ فولادســازی و دفتر فنی 
تولید فولادسازی و ریخته گری مداوم 
بررسی شــد. خوشــبختانه به لحاظ 
کیفی ترک تختال های تولیدشده با این 
صفحات به میزان 55 درصد و وضعیت 
جدایش و کنــارۀ پروفیلی به ترتیب به 
میزان 15 و 5۰ درصــد کاهش یافته 
است که موفقیت بســیار ارزنده ای به 

شمار می آید.
رئیس تعمیرگاه ریخته گری مداوم 
فولاد مبارکه دست یابی به این موفقیت را 
افتخار ملی دانست و در همین خصوص 
از زحمات و حمایت های مدیریت ناحیۀ 
فولادسازی و ریخته گری مداوم، دفتر 
فنی تولید فولادسازی و ریخته گری، 
کارکنان واحدهــای تولید و تعمیرگاه 
ریخته گــری، دفتر فنــی تعمیرات 
ریخته گری، تعمیــرگاه مرکزی فولاد 

مبارکه، مدیریــت خرید مواد مصرفی 
و تمــام عزیزانی که از ایــن پروژه ملی 

حمایت کردند، تشکر و قدردانی نمود.
بهره برداری از انتقال پساب 

تصفیه خانه مبارکه 
پروژه بهره برداری از انتقال پســاب 
تصفیه خانه مبارکــه به مجتمع فولاد 
مبارکه با هزینه ٧۰۰ میلیارد تومان و 
با هدف کاهش بارگذاری مصارف آب 
صنعت فولاد بر زاینــده رود با حضور 
مدیرعامل شــرکت مهندســی آب و 

فاضلاب کشور افتتاح شد.
هاشــم امینی، مدیرعامل شرکت 
آب و فاضلاب استان اصفهان در مراسم 
بهره برداری از این طرح گفت: ایستگاه 
پمپاژ پساب از سال 93 آغاز شد و با خط 
انتقال 1۲کیلومتری پساب را به غولاد 

مبارکه منتقل می کند.
امینی ظرفیت فعلی این طرح را ٧۰ 
لیتر در ثانیه اعلام کرد و افزود: این پروژه 
قرار است فاضلاب شهرهای دیزیچه، 
مبارکه و کرکوند را به این تصفیه خانه 

منتقل کند 
وی هزینــه اجــرای این طــرح را 
1۲ومیلیــارد تومان اعلام کــرد که از 
محل اعتبارات فولاد مبارکه تامین شده 
و گفت: آنچه در این پروژه قابل ذکر است 
اینکه نوسانات قیمتی باعث تعطیلی 

پروژه نشد.
امینی با اشاره به اینکه خط انتقال به 
فولاد مبارکه انجام شده و ایستگاه پمپاژ 
هم امروز افتتاح می شود، خاطرنشان 
کرد: طراحی ایســتگاه پمپــاژ برای 
شهرهای دیگر آماده است و زیرساخت 

بسیار خوبی فراهم شده است.

تاکید مدیرعامل فولاد مبارکه بر توسعه پایدار منطقه و حفظ منافع ملی 

فولاد مبارکه با همکاری 
شرکت های داخلی 

برای اولین بار در ایران، 
صفحات مسی قالب های 

ریخته گری مداوم به روش 
 )HVOF( پاشش حرارتی

پوشش دهی شد و عمر 
کاری این صفحات از 30 به 
70 هزار تن تختال افزایش 
یافت که نه  تنها در کشور، 
بلکه در دنیا نیز رکوردی 

قابل ملاحظه به شمار 
می آید

فولاد مبارکه از ابتدای 
بهره برداری تاکنون، 

در راستای تعهد به 
مسئولیت های اجتماعی 

و در چارچوب مقررات 
قانونی شرکت، توسعۀ 

منطقه را به عنوان یک اصل 
مدنظر داشته و مشارکت 

و همیاری شرکت در ایجاد 
و توسعۀ زیرساخت های 

شهرستان و همچنین 
گسترش تعاملات فرهنگی 
با شهرستان بخشی از این 

تعهدات بوده است

مهندس مدنــی معاون بهره برداری شــرکت فولاد 
هرمزگان از کســب رکورد کاهش مصرف نســوز ۶.۴ 

کیلوگرم بر تن مذاب  در خرداد ماه 98  خبر داد.
معاون بهره برداری فولاد هرمزگان گفت : دیرگدازها 
در صنعت فولاد جزو مواد تاثیرگذار بر قیمت تمام شده 
تختال است و مصرف بهینه دیرگدازها با رویکرد ایمنی 
کامل در فرایند فولادسازی در منشور اقدامات این واحد 

قرار دارد. وی با اشــاره به رکوردهای قبلی در این حوزه 
گفت: در دیماه  9٧ آخرین رکورد کسب شده در مصرف 
دیرگداز ۶.8۶ کیلوگرم بر تــن مذاب  بود، که در خرداد 
ماه ســال 98 رکورد جدید ۶.۴ کیلوگــرم بر تن مذاب 

کسب شد.
مهندس مدنــی با تاکید بر نقــش نظام های تحولی 
در موفقیت های ســازمان ها و حمایت مدیران ارشد از 

پیاده سازی این نظام ها گفت : دستیابی به این مهم پس 
از استعانت از خداوند متعال، مرهون تلاش های خالصانه 
همکاران عزیز شــاغل در واحد نســوز و فولادسازی و 
ریخته گری مداوم است که با پیاده سازی نظام های تحول 
و اجرای پروژه های بهبود تحت هدایت و رهبری مدیریت 
ارشد سازمان حاصل شده اســت. ضمن عرض تشکر و 
دستمریزاد کسب این رکورد را به کارکنان شرکت فولاد 

هرمزگان کلیه پیمانکاران این شــرکت تبریک عرض 
می کنیم.

کسب رکورد جدید کاهش مصرف نسوز  در  فولاد  هرمزگان

خبر

شرکت های معدنی خصوصا سنگ آهنی ها 
سرمایه گذاری قابل توجهی در بخش فرآوری و 
افزایش ظرفیت کمی و کیفی خود انجام داده اند. 
ولی به نظر می رســد ذخایر کشف شده سنگ 
آهن کشور، تا 5 سال آینده به اتمام می رسد و این 
موضوع دغدغه هایی بــرای فعالان حوزه معدن 
ایجاد کرده است. ضمن اینکه در صورت اجرای 
طرح جامع فولاد در سال های آتی تقاضای سنگ 

آهن بازار داخل افزایش خواهد یافت.
جعفر سرقینی، معاونت امور معادن و صنایع 
معدنــی وزارت صنعــت، معدن و تجــارت در 
خصوص راهکارهای این وزارتخانه جهت ترغیب 
به ســرمایه گذاری در حوزه معادن گفت: بدون 
شک تداوم حیات معادن کشــور به اکتشافات 

وابسته است. اگر اکتشافات مورد توجه قرار نگیرد 
و ادامه دار نباشد، ذخایر فعلی بالاخره یک روز به 
اتمام خواهد رسید و آن زمان راهی برای جبران 

این اشتباه وجود نخواهد داشت.
وی افــزود: به همین منظور از ۴ ســال قبل 
برنامه اکتشــاف در پهنه ها در حال اجرا است و 
خوشــبختانه به ذخایر خوبی هم رسیده ایم. به 
نظر می رسد ذخایر فلزی کشور دو برابر خواهد 
شد و امیدواریم بعد از آنکه حفاری های عمقی 
انجام شد این خبر رسما اعلام شود تا معدن کاران 
هم خرسند شوند. برنامه اکتشــاف در پهنه ها 
ادامه خواهد داشت و امسال هم قصد واگذاری 

3۰ پهنه در کل کشور را داریم.
ســرقینی تصریح کرد: اکتشافات در بخش 

معادن در ســال جاری نیازمند هزینه ای حدود 
۲۰۰ میلیون یورو برای استفاده از تکنولوژی های 
جدید خصوصا ژئوفیزیک هوایی است تا بتوان به 

ذخایر جدید دسترسی پیدا کرد.
سرقینی در پاسخ به این سوال که آیا با شرایط 
فعلی، طرح افزایش ظرفیت صنعت فولاد کشور، 
اجرا خواهد شــد یا نه گفت: طرح جامع صنعت 
فولاد و دســتیابی به ظرفیت 55 میلیون تن در 
افق 1۴۰۴ طرحی است که آغاز شده و نمی توان 

آن را متوقف کرد.
وی افزود: در حال حاضر صنعت فولاد کشور 
به ظرفیــت 35 میلیون تن دســت یافته و 1۰ 
میلیون تن هم در مرحله ای است که نمی توان 
آن را متوقف کرد. توقف این طرح را به مصلحت 

نمی دانیم و با جدیت پیگیر اجرای آن هستیم. 
بالاخره روزی ساخت و ساز در کشور رونق خواهد 
گرفت و خواهید دید که این طرح چقدر سودمند 
است. البته از این ظرفیت، صادرات 15 میلیون 
تن فولاد و عرضه مابقی در کشــور برنامه ریزی 

شده است.

وی در رابطه با علت تغییرات مدیران صنایع 
بزرگ معدنی گفت: ریشه این تغییرات را باید در 
تصمیمات سهامداران پیدا کرد و وزارتخانه نقشی 
در تغییر مدیران نداشته است. شرکت هایی که 
مدیران آنها تغییر کرده، خصوصی بوده و صمت 

در تعیین مدیریت در آنها مداخله ای ندارد.

معاونت امور معادن و صنایع معدنی وزارت صمت تاکید کرد:

جدیت »صمت« در اجرای طرح جامع فولاد


